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Suomen luonnon monimuotoisuuden suojelun ja kestävän käytön kansallisen strategian ja 

toimintaohjelman 2017–2021 toteutusta  ja seurantaa edistävän luonnon monimuotoisuuden 

kansainvälisten asioiden asiantuntijatyöryhmä 

 

Kokous #34 
 

Aika: Torstai 22.4.2021, kello 9.00–11.00 
Paikka: Teams-etäkokous 
Läsnä: von Weissenberg Marina, ympäristöministeriö, puheenjohtaja 

Asikainen Anna-Rosa, Maa- ja metsätaloustuottaj0ain Keskusliitto MTK ry 
Atula Roosa, ympäristöministeriö 
Auvinen Ari-Pekka, Suomen ympäristökeskus 
Blankett Penina, ympäristöministeriö 
Haapala Henna, ympäristöministeriö 
Hyvärinen Esko, ympäristöministeriö 
Juvonen Sanna-Kaisa, Metsähallitus Luontopalvelut 
Luukkonen Jari, WWF 
Matveinen Katja, maa- ja metsätalousministeriö 
Myatt-Hirvonen Outi, ulkoministeriö 
Nieminen Tiina, Luonnonvarakeskus 
Niemivuo-Lahti Johanna, maa- ja metsätalousministeriö 
Niikkonen Kristiina, ympäristöministeriö 
Ruohonen-Lehto Marja, Suomen ympäristökeskus 
Turunen Olli, Suomen luonnonsuojeluliitto – kello 9–10 
Veistola Tapani, Suomen luonnonsuojeluliitto – kello 10–11 
Pylvänäinen Marja, Suomen ympäristökeskus, sihteeri 

 
1. Teams-kokouksen avaus, osallistujien toteaminen ja edellisen kokouksen (1.3.2021) pöytäkirjan hyväk-
syminen  
 

Kokouksen puheenjohtaja Marina von Weissenberg avasi kokouksen kello 9.00. Asialista hyväksyttiin 
kokouksen työjärjestykseksi. 
 
Todettiin, että Luonnonsuojeluliiton jäsen Päivi Lundvall jää pois työryhmästä ja varsinaiseksi jäseneksi 
nousee Olli Turunen ja varajäseneksi Tapani Veistola. 

 
Hyväksyttiin edellisen kokouksen pöytäkirja (kokous #33, 1.3.2021) muutoksitta. 

 
2. WPIEI kokous 19.4.2021 
 

Päätös tehty, että SBSTTA- ja SBI-kokoukset pidetään etänä, mutta ovat virallisia. 
Tulossa myös Ramsar-, CITES- ja aavikoitumisopimuksen kokoukset. 
Puheenjohtajan johdolla käytiin läpi YM:n kokousraportti, joka on jaettu työryhmälle. 
 
SBSTTA-24 valmistelut:  
Tärkeä asiakohta on 3. Pääindikaattorit. Puuttuu vielä 2 asiakirjaa, Terveys ja biodiversiteetti ei ole 
valmis. Post 2020 asiakirja ei valmis, se oli Peer Reviewssa, jossa siihen tuli paljon kommentteja. 
Rajaton määrä henkilöitä voi osallistua kokoukseen, ilmoittautumiset Marinan kautta 29.4. men-
nessä. Onko kiinnostusta esim. WWF ja SLL. Plenareihin voi osallistua kaikki, ne alkavat 3.5. Puheen-
vuoron voi saada 4. Päätökset tehdään vasta virallisissa kokouksissa. 5 saa puheoikeuden. 
EU puhuu itsenäisesti ja on orientation lines’t. Ketkä osallistuvat kontaktiryhmiin?  
Item 3: Pääindikaattorit ovat kaikille samat. 
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- Suomi pitää puheenvuorot suosituksista, koska Suomi ei toimittanut kirjallisia muutosehdotuksia 
Vilmin kokouksen suosituksiin. 3 minuuttia enintään per puheenvuoro ja vain, jos on uusia element-
tejä, joita muut eivät ole laittaneet, ne on mainittava. Vieraslajipuolella tehty paljon uusia suosituk-
sia, sanoo Johanna N-L MMM, osittain sisältyvät EU:n puolelle, mutta osa on aivan uusia muutoseh-
dotuksia suosituksiin. Kaikki suositukset menevät verkkoon, kaikkien nähtäville. 
- DSI:stä kertoi MR-L SYKE, että eilen oli aiheesta webinaari, ja eilen alkoi on-line forum -keskustelut, 
jotka jatkuvat 2.5. saakka. 
 
SBI-3 valmistelut: (kohta 5.) 17.5.-13.6. 
- Viestintästrategian ja Post 2020 välinen suhde, sitä työstetään vielä EU:n sisällä. 
- Resurssimobilisaatio: kriittinen koko kehyksen osalta. 
- GEF-EU -kokous pidetty, samoin bilateraaliset keskustelut, luodaan painopisteet GEF-8:lle. 
- Capacity building: tärkeä kokonaisuus, Knowledge centerin perustaminen. 
- Valtavirtaistaminen: on integroitu useaan tavoitteeseen, ei ole oma tavoitteensa. 
- Nagoyan pöytäkirja ollut valmiina jo kauan. 
- Outreach activities: niitä on aina useampia, olleet haastavia. 
 
Todettiin, että Saksa auttaa Sloveniaa COP-kokouksen järjestämisessä.  
 
Roosa A, YM kertoi Bernin kokouksesta: (asialistan kohta 4. Bernin kokous) 
Strategiasta vuoteen 2030 antoi komissio jo näkemyksensä mitä pitää sisällyttää. Keskustelua, että 
prioriteetit pitäisi selventää, mikä on taso, jolla toimitaan, yleinen vai konkreettisia. EU:n ulkopuoliset 
maat toimisivat saman regulaation puitteissa. IAS-asiat on nostettu myös. Pyydetty kommentteja jä-
senmailta. 
Toinen kohta koskee rahoitusta, komission suositus, että komissio voi neuvotella, E-kirje pantu 
eteenpäin. Seuraava WPIEI-kokous on ensi viikolla. 
 
Marina totesi, että on tärkeää, että osallistutaan laajasti näihin kokouksiin. 

 
3. CBD SBSTTA-24 ja SBI-3 kokoukset 3.5.–13.6.2021 etänä ja virallisena, tähän liittyvät kontaktiryhmät, 
avainkohdat ja valmistelut EU & Suomi 
 

Marina esitteli CBD:n kokousaikataulua. 
- Tieteellis-tekninen kokous SBSTTA-24 ja Toimeenpanokokous SBI-3; etänä 3.5.–13.6.2021. Kontakti-
ryhmiin voi osallistua vain rajattu määrä henkilöitä, kokousta ei saa kuvata eikä äänittää, ja se pide-
tään vain englanniksi. 
- OEWG-3 (viimeinen avoin kokous uudesta Post 2020 kehyksestä ml. päämäärät ja tavoitteet)  
2.–8.8.2021, Cali, Kolumbia – ei vielä päätöstä miten pidetään. 
- COP-15 CBD 11.–24.10.2021 Kunming, Kiina (sis. korkean tason osuus 21.–22.10., SBSTTA-24/SBI-3 
suositusten hyväksyminen, COP-päätökset) 

 
Tavoitteet ja periaatteet  
Tavoitteena kunnianhimoinen uusi globaali kehys sisältäen päämäärät, väliaskeleet ja 20 tavoitetta, 
jotka ovat sisällöltään tulos- ja toimintaan orientoituneita ja auttavat nostamaan asian merkitystä 
kaikkialla sekä siihen liittyvä seuranta- ja arviointimekanismi. ”New Deal for Nature”. Kansalliset stra-
tegiat ja toimintaohjelmat (NBSAP): CBD Art. 6 ja raportointi Art. 26. 
3 päämäärää – suojelu, kestävä käyttö ja geenivaroista saatava oikeudenmukainen jako – pitää olla 
tasaisesti esillä. Liityntä EU:n biodiversiteettistrategiaan. 
Ei tule välipäätelmiä, lähellä COP-kokousta syksyllä 2021 tulee lopulliset päätelmät.  
 

4. Muut BD-sopimukset ja tulevat kokoukset: Bern, CITES, Ramsar, IUCN maailmankongressi 
 

Bernin sopimus käsiteltiin kohdassa 2. 
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Esko H, YM kertoi CITES-sopimuksen jatkoaskeleista. Osapuolikokous piti olla maaliskuussa 2022 
Costa Ricassa, mutta Costa Rica vetäytyi, varaoptio oli Geneve, johon varaukset tehty heinäkuulle 
2022. Lisäaikaa on näin ollen saatu valmisteluihin. Pysyvän komitean kokoustakin lykätään. Tasaver-
tainen osallistuminen kokouksiin huoletta. 
Läpileikkaavat laajemmat asiat: sopimuksen kielistrategia, 3 kieltä nyt englanti, ranska ja espanja, li-
säksi toivotaan arabia, venäjä ja kiina. Rahakysymyskin. Finacial budget ei vielä saatavilla. Täysi kiel-
ten integraatio vai riittäisikö, että vain osa käännettäisiin. 
Post 2020 -kehikko: perustettaisiin pysyvään komiteaan uusi työryhmä koordinoimaan aihetta. Tar-
get 4 on erityisen tärkeä: luonnonvarojen käyttö on ekologisesti kestävällä tasolla ja turvallista.  
Eläin- ja kasvikomiteoiden kokoukset pidetään touko-kesäkuussa etänä. 
Pysyvässä komiteassa ovat Puola ja Belgia mukana tällä hetkellä. 
 
Esko H, YM kertoi AEWA-sopimuksesta. Osapuolikokous lokakuun 5.–9. Unkarissa, heinäkuussa pää-
tetään, pidetäänkö kokous etänä vai paikan päällä. Korona on haitannut valmisteluja.  
NADEG’ssa EU:n lintu- ja luontodirektiivien työryhmässä ovat kiljuhanhi ja haahka keskusteluissa. 
 
Kristiina N, YM kertoi Ramsar-sopimuksesta. Valmisteluihin on vaikuttanut myös korona. Menty sul-
jetumpaan suuntaan, ennemminkin kuin avoimuuteen. Sopimus täytti 50 vuotta, osapuolia on 171. 
Osapuolikokous on tarkoitus järjestää pre-COP:na lokakuussa Wuhanissa Kiinassa, 2-päiväisenä en-
nen CBD COP-kokousta. Pysyvän komitean 59. kokous 21.–25.6. Wuhan, Kiina, jossa Armenia, Ruotsi, 
UK, Irlanti ovat EU:n edustajina. Tarkempia dokumentteja käsiteltävistä asioista ei vielä ole. COP-do-
kumenttien pitäisi tulla elokuussa. Suomi on lähettänyt maaraportin, joka tehtiin online-raportoin-
tina. (lähetetään työryhmälle). 
Kilpailu: Ramsar Wetland Conservation Awards 2021, DL 31.5.2021  

https://www.ramsar.org/activities/2021-awards  
 
5. KV-BD-työryhmän työ kansallisen BD-strategian ja toimintaohjelman laatimisessa 
 

Tämä KV-BD-työryhmä on yksi alatyöryhmistä. Ari-Pekka A, SYKE kertoi mitä tältä työryhmältä odote-
taan. Tämä on lämmittelykeskustelu, jatkossa kokouksissa mennään syvemmälle aiheeseen. 
Uudet alatyöryhmät: 
- Ekologisen siirtymän kulttuuri, asenteet ja tietopohja 
- Instituutiot ja ohjaus 
- Lajien ja luontotyyppien monimuotoisuus 
- Luonnon huomioiva talous 
Olemassa olevat alatyöryhmät: 
- Saamelaiskulttuuri ja luonnon monimuotoisuus 8(j)-työryhmä 
- Kansainväliset kysymykset KV-BD-työryhmä 
- Viestintätyöryhmä 
 
Alatyöryhmien työ alkaa tilannekuvan luomisella. Suomi maailmalla -teema. (Raportti jaettu). 
Käydään läpi edellisen kauden teot ja mitä saatiin aikaiseksi ja paljonko on ollut vaikutusta. Mitä kan-
nattaa poimia mukaan uuteen ja miten vahvistaa ja kehittää strategiaa ja toimintaohjelmaa ottaen 
toimenpideteemaehdotukset huomioon. Tavoitteena on löytää teemoja, sellaisia, joita voidaan seu-
rata, ja myös niiden vaikuttavuutta. Mittarit! Lopulta muotoillaan yksityiskohtaiset tavoitteet ja toi-
menpiteet. 
 
Keskustelu 
Marina tarkensi, että tärkeää saada työryhmän kanta ja puuttuuko jotain oleellista. Seuraavassa ko-
kouksessa palataan aiheeseen tarkemmin. Nykyiset kv-toimenpiteet ovat 97–104. totesi myös, että 
nykyisessä toimintaohjelmassa on liian yleistä esim. sopimuksiin osallistumisessa. Pitää saada parem-
min näkyviin muutkin bd-sopimukset, kuten CITES. EU näkyviin. 

https://www.ramsar.org/activities/2021-awards
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- Henna H, YM: mukaan myös muiden alojen valtavirtaistaminen, kuten ilmasto ei vain bd. 
ODA-rahoitus tullut alaspäin roimasti. Lähialueyhteistyöstä on syytä olla ylpeä, tuottanut paljon asi-
oita ja saatu maaliin monta hyvää asiaa, mm. valtavia hehtaarimääriä saatu suojeluun. 
Lähialuetukea eli tukirahoitusta Venäjä tarvitse enää. 

- Kristiina N, YM: EU:n ulkorajarahoitus on merkittävä tuki Suomi-Venäjä luonnonsuojeluyhteis-

työssä.  

- Jari L, WWF: on lähettänyt kommentteja sähköpostitse. 
- Outi M-H, UM: Osallistuu ODAn puolelta niin paljon kuin sallitaan. Kehitysyhteistyön reunaehdot. 
Hallitusten päätökset heijastuvat toimiin. Henkilöresursseihin ei rahoitusta. 
Outi pitää seuraavassa kokouksessa (18.5.) työryhmälle tilannekatsauksen ja esitellä realiteetit, joissa 
toimitaan, ja mitkä ovat realistisia toimenpiteitä, jotka voidaan toteuttaa.  
- Marina toivoisi biodiversiteetin suojelulle omaa rahastoa. 
- Penina B, YM: Meripolitiikan linjaukset otettava huomioon. VN periaatepäätös on julkaistu 

https://julkaisut.valtioneuvosto.fi/handle/10024/161319 

Valto: Valtioneuvoston periaatepäätös Suomen meripolitiikan linjauksista : Itämereltä valtamerille 

- Johanna N-L, MMM: Arktinen näkökulma mukaan. Riittääkö vain Arktinen strategia vai linkitys BD-
puolelle, kyllä olisi linkitettävä biodiversiteettiin. 
- Kristiina N, YM: 
EU:n bd-strategia myös. Ja kyllä pitää nostaa arktinen.  
Ryhmään mukaan Lotta Manninen YM 
- Henna H, YM: Suomen Arktinen strategia tulossa toukokuussa. Julkistetaan uusia tuloksia ilmaston-
muutoksesta Arktisen neuvoston kokouksessa. Vahvana mukana mm. alkuperäiskansat. Huomioitava 
myös Suomen uusi Afrikkastrategia. BD-keskustelu on nyt eri tolalla kuin edellisellä kierroksella. 
- Marina: Murrosareenan tulokset myös huomioon. Myös PMN-yhteistyö huomioon! Rahaa jaossa. 
Suomi nyt PMN:n PJ-maa. 

 
6. Muut ajankohtaiset asiat 
 

- Kansainvälinen biodiversiteettipäivä 22.5.2021. Slogan: "We're part of the solution #ForNature" 
https://www.cbd.int/biodiversity-day  

 
7. Seuraava kokous ja etäkokouksen päättäminen  

 
- ti 18.5.2021 kello 9–11 
- ma 14.6.2021 kello 9–11 

 
Puheenjohtaja päätti Teams-kokouksen kello 12.00 

 
 
 
 
Puheenjohtaja  Marina von Weissenberg, ympäristöministeriö 
 
 
 
Sihteeri  Marja Pylvänäinen, Suomen ympäristökeskus 
 
 
 
Jakelu: Työryhmän puheenjohtaja, jäsenet, sihteeri ja pysyvät asiantuntijat.  

https://julkaisut.valtioneuvosto.fi/handle/10024/161319
https://www.cbd.int/biodiversity-day

